

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**LEGAL STATUS AND GROUNDS FOR APPLICATION OF THE UNIDROIT
PRINCIPLES OF INTERNATIONAL COMMERCIAL CONTRACTS**

Rong Jiawei

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

Elena Leanovich

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 39 p, 0 table, 69sources.

2. Keywords: THE UPICC, SOFT LAW, INTERNATIONAL COMMERCIAL ARBITRATION, APPLICABLE LAW TO MERITS, DRAFT TREATY, THE TOOL FOR LEGAL INTERPRETATION OR SUPPLEMENT

3. The content of the work

Object of the study is legal relationships in the field of the UPICC.

Subject of the study is international commercial practice, general principles of international commercial law, model laws, and restatements of law.

The aim of the thesis : is to identify the legal status and grounds for application of the UNIDROIT Principles of International Commercial Contracts.

Methods of research: are systematization, comparative analysis, and case studies.

*Results:*The UPICC is consistent with, but not identical to, international commercial practice, general principles of law, model laws, and the Restatement of the Law. The UPICC incorporates the general principles of contract law and embodies a complementary interpretative function to international conventions. The UPICC not only contains general principles of contract law but also embodies the function of model law for the legislation of various countries and also has the function of supplementary interpretation for international conventions. Therefore, the UPICC can be incorporated into the *lex mercatoria* system and applied as a substantive legal rule for international commercial dispute resolution.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the diploma work can be used for deeper and proactive use of international soft law such as UPPIC in China and Belarus to provide legal assistance in international commercial transactions between China and Belarus.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 39, 0 таблица, 69 источника.

2. Перечень ключевых слов : УРИСС, МЯГКОЕ ПРАВО, МЕЖДУНАРОДНЫЙ КОММЕРЧЕСКИЙ АРБИТРАЖ, ПРАВО, ПРИМЕНИМОЕ К СУЩЕСТВУ ДЕЛА, ПРОЕКТ ДОГОВОРА, ИНСТРУМЕНТ ЮРИДИЧЕСКОГО ТОЛКОВАНИЯ ИЛИ ДОПОЛНЕНИЕ

3. Содержание работы

Объектом работы являются правоотношения в сфере Принципов международных коммерческих договоров УНИДРУА.

Предметом – международная коммерческая практика, общие принципы международного коммерческого права, модельные законы, толкования права.

Цель дипломной работы : является определение правового статуса и оснований применения Принципов международных коммерческих договоров УНИДРУА.

Методы исследования: систематизация, сравнительный анализ и практические наблюдения.

Результаты: исследования и новизна: Принципы международных коммерческих договоров УНИДРУА сопоставимы, но не ограничиваются международной коммерческой практикой, общими принципам права, модельными законам и толкованием права. Принципы международных коммерческих договоров УНИДРУА включает в себя общие принципы договорного права и выполняют дополнительную функцию толкования по отношению к международным конвенциям. Принципы международных коммерческих договоров УНИДРУА не только содержит общие принципы договорного права, но и выполняет функцию модельного законодательства различных стран, а также функцию дополнительного толкования для международных конвенций. Таким образом, Принципы международных коммерческих договоров УНИДРУА могут быть включены в систему *lex mercatoria* и применяться как материально-правовые нормы при разрешении международных коммерческих споров.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты дипломной работы могут быть использованы для более глубокого и активного применения международного "мягкого права", такого как URPIC в Китае и Беларуси, для оказания правовой помощи в международных коммерческих сделках между Китаем и Беларусью.